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ABSTRACT :
      This research is devoted to study the effect of shot peening time with steel balls on mechanical properties of AA2024-T4 alloy. The test carried out using standard tensile specimens under various peening times (5, 10 , 15 , 20 and 30 minutes). Results showed an increase in yield and tensile strength values with increasing peening time up to 15 minutes where they were 355 & 505 MPa respectively. Also the strain hardening factor (n =0.26) and strength factor (k = 910 MPa) were maximum at this period of peening .On the other hand the maximum percentage of elongation was 22.7% obtained at 30 minute peening time .  


تأثير زمن القصف بالكرات الفولاذية على الخواص الميكانيكية لسبيكة الالمنيوم
AA2024-T4

الخلاصة :
        تم في هذا البحث دراسة تأثير زمن القصف بكرات فولاذية على الخواص الميكانيكية لسبيكة الالمنيوم . AA2024 –T4  أجري فحص الشد على العينات المقصوفة بازمان مختلفة (5 , 10 ,15 ,20 , 30 )  دقيقة ، بينت النتائج  زيادة قيم  مقاومة الخضوع ومقاومة الشد لتسجل اعلى زيادة عند زمن قصف  قدره  ( 15 ) دقيقة حيث كانت مقاومة الخضوع والشد هي  355 &505 MPa على التوالي. كذلك لوحظ ان أعلى قيمة لمعامل الاصلاد الانفعالي (n = 0.26 )  ومعامل المتانة (k = 910 MPa ) سجلت عند تلك الفترة الزمنية ، في حين كانت أعلى نسبة أستطالة (22.7 % ) عند زمن  قصف (30) دقيقة . 
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